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BUURTBERICHTEN

Aanleg PARKSTADROUTE
opnieuw vertraagd

De werkzaamheden in het kader van de aanleg van
het fietspad Parkstadroute over het voormalige
mijnspoor zijn voor nog onbepaalde tijd stilgelegd.
Zo lazen wij in dagblad de Limburger op 21
februari.

De reden voor de zoveelste vertraging is dat er bĳ de aanleg van de route te
veel stikstof vrĳ zou komen in een aantal stikstofgevoelige natuurgebieden
waaronder de Brunssummer Heide.

Het project werd voorlopig stopgelegd door de hoofdopdrachtgever van het
project: de stuurgroep Parkstadroute en gedeputeerde Mobiliteit
Dhr. Van Gaans van de Provincie Limburg.

Er wordt op dit moment onderzocht op welke manier de uitstoot van te veel
stikstof verminderd kan worden. Ook is er nog een vergunning nodig op grond
van de Wet Natuurbescherming.
Totdat die er is, mogen er geen bouwwerkzaamheden worden verricht.

Voor Hoensbroek betekent dit dat de voorbereiding voor de aanleg van de
fietsbruggen over de Pastoorskuilenweg en Grubbelaan stil ligt.
Ook alle werkzaamheden voor de aanleg van het pad zelf over het voormalige
mĳnspoor zĳn stilgelegd in afwachting van de vergunning en een aangepast
plan voor de aanleg.

Men verwacht dat de werkzaamheden pas over een half jaar weer opgestart
kunnen worden.

Net voor het ter perse gaan van deze Buurtberichten ontvingen wĳ het bericht
dat de gemeente tot aan de herstart van de aanleg de paden gaat
schoonmaken. Daarna worden linten van eenjarige bloemen gezaaid. Er zal
vaker worden gemaaid en er wordt voor gezorgd dat braamstruiken en
brandnetels niet verder kunnen uitgroeien.

Waarom is te veel
stikstof in de lucht
en bodem niet
goed?

Stikstof is net als zuurstof of
waterstof een gas. De lucht die wĳ
inademen bestaat voor 78% uit pure
stikstof en is dus niet schadelĳk voor
de mens en de natuur.

Echter, bĳ verbranding van
bĳvoorbeeld benzine, diesel (motoren
van auto’s of wegenbouwmachines)
olie of hout, komen
stikstofverbindingen vrĳ.
Het gaat dan om chemische
verbindingen van stikstof en andere
gassen. Maar ze komen bĳvoorbeeld
ook in mest voor.

Deze verbindingen zĳn, als ze te veel
in de natuur voorkomen schadelĳk
voor de mens, planten, bomen en
dieren.

Een stikstofverbinding die te veel
voorkomt en slecht is voor de natuur
is bĳvoorbeeld ammoniak dat in het
schoonmaakmiddel ammonium zit.
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IN DIT NUMMER

Voor u ligt het lentenummer van de
Buurtberichten van dit jaar. Het is
een dik nummer geworden met
veel interessante artikelen.

Om te beginnen het uitstel van de
werkzaamheden aan de
Parkstadroute, waarschĳnlĳk tot
de herfst van dit jaar. Laten we
hopen dat het dan weer opgepakt
wordt.

Natuurlĳk hebben we begrip voor
de stikstofproblematiek die dit
veroorzaakt, maar zeg nou zelf:
slaat deze maatregel nu niet de
verkeerde kant uit? De aanleg van
een fietspad, dat de mensen uit de
auto haalt als het klaar is, en dan in
de aanleg de nadruk op deze
problematiek te leggen? We hopen
dat door een correctie in de
berekening de stikstofbesparing
door het gebruik van de fiets
meegenomen wordt.

Verder zĳn er bĳdragen van het

nieuwe bestuur van Terschuren, de
tuindersvereniging Jeugrubbenhof,
de actie om onze muziekschool
weer nieuw leven in te blazen, het
maken van een eekhoorn in de
Langstraat, en een nieuw boek van
de Heemkundevereniging
Hoensbroek door Hein Giesen.
Toch weer veel informatie in ons
blad waar we trots op zĳn!

We zĳn verder benieuwd of de
nieuwe opmaak bevalt, wilt u
reageren daarop, of heeft u iets
anders te melden?
Neem dan contact met ons op door
te bellen 06 22681386 of te mailen
naar:secretariaat.mariagewanden@
gmail.com

We zien uw reactie graag tegemoet.

Jo Hermanns,
redactie
Buurtberichten Maria-Gewanden

LENTE
KRIEBELS

Doet u mee met de
schoonmakers
van onze wijk?
Wist u dat heel veel wĳkbewoners het zat zĳn dat er overal zo veel
zwerfvuil ligt? Wist u ook dat er al heel veel vrĳwilliger zĳn die
regelmatig zwerfafval opruimen in onze wĳk?
Wat zou het mooi zĳn als zich steeds meer mensen aansluiten bĳ deze
groep vrĳwilligers die, zoals de meeste mensen, graag in een schone en
opgeruimde wĳk willen wonen.

Elke laatste zaterdag van de maand van 11.00 - 13.00 uur.
Start: Slot Hillenradelaan 1.
Even aanmelden via info@buzzychain.nl

Op 18 maart is er een opschoondag die wordt georganiseerd door Niki Nĳssen.
Even aanmelden via: https://tinyurl.com/4vpjhdf8

Ook op 18 maart en ongeveer om de zes weken
wordt zwerfafval opgeruimd door Schopla.
Wil je meedoen?
Meld je dan even bĳ Serve Sullot:
0651 814 796 of mail: serve52sulot@gmail.com



Mĳn naam is Maria van Dun-van Duren. Ik ben geboren en opgegroeid in Helden en heb 38 jaar in
Noord-Brabant gewoond.
Ik ben altĳd werkzaam geweest als directiesecretaresse/managementassistente en sinds 2010 eigenaar van
‘Topsecretariaat Maria van Dun’.
In juli 2021 ben ik samen met mĳn man naar Hoensbroek verhuisd. Ik richt me hier voornamelĳk op
notuleerwerk met als bedrĳfsnaam ‘Het Notuleerhuis’.
Mĳn opgebouwde kennis en ervaring in secretariële dienstverlening en managementondersteuning wil ik
als vrĳwilliger inzetten voor de Stichting Buurtbeheer Maria-Gewanden.
Ik kĳk ernaar uit mĳn bĳdrage te leveren voor de wĳk en hiermee tegelĳkertĳd onze nieuwe omgeving in al
zĳn facetten te leren kennen.
Graag tot ziens bĳ een van de buurtactiviteiten!

Hans en Katja van den Brandt
Bestuursleden van buurtstichting Terschuren

Maria van Dun
nieuwe secretaris van Stichting Buurtbeheer Maria-Gewanden

Margo Kortekaas
Bestuurslid buurtstichting Terschuren

Even Voorstellen

Sinds anderhalf jaar wonen wĳ, Hans en Katja van den Brandt, aan de voet van een grote eik in Terschuren.
Vanuit ons huis loop je zo het bruggetje over de natuur in. Wie wil dat nou niet? Toen we hier kwamen wonen en buiten aan de straat een tafeltje en

een paar stoeltjes neerzetten kwamen mevrouw Capula en Gien
van de overkant bĳ ons zitten. Gien zei enthousiast 'oja, net als
vroeger'. Bĳ het klussen aan ons huis hebben we al verschillende
keren bĳ buurman René en buurman George advies ingewonnen.
Buurman Jo kwam helpen bĳ het repareren van het dak en Josje
heeft als fysiotherapeut Hans zĳn zweepslag in zĳn kuit
behandeld. Buurvrouw Hettie die na het overlĳden van Gien
tegenover ons woont past af en toe op onze katjes.
En laat Margo nou sinds kort mĳn collega zĳn geworden. Je leest
het al, het is gewoon één grote familie. Helaas is Paul verhuisd
maar we hebben als aandenken hun piano overgenomen... En
dan het jeux de boules tournooi... Ik verlies wel steeds maar dat
mag de pret niet drukken. Volgend jaar gaan we Josje helpen met
de organisatie van de bridgedrive. En o ja, de burgemeester is
zelfs op bezoek geweest. Je ziet het: 'In Terschuren gebeurt hét!'

Ons avontuur aan de Terschurenweg begon met de Mergellandroute. Mĳn man en ik woonden toen
nog in Brabant, maar werden meteen verliefd op deze omgeving. Een maand later zagen we een huis
te koop staan in de Terschurenweg, waar we nu al 3,5 jaar wonen.
We werden warm ontvangen en vinden het fijn dat iedereen uit de straat voor elkaar klaar staat als er
iets nodig is. Het is een prachtig straatje om in te mogen wonen.
Sander en ik zĳn getrouwd in onze achtertuin tĳdens de coronaperiode en wonen met onze twee
katten, ons zoontje Matteo en binnenkort zĳn broertje of zusje erg fijn in Hoensbroek.
Onze straatburgemeester Paul (van Pauls pleintje) is dit jaar helaas verhuisd, waardoor we een nieuwe
voorzitter voor Buurtschap Terschuren zochten. Ik vind het erg leuk dat ik het stokje van hem mag
overnemen en hoop dat we net zoveel voor de straat kunnen gaan betekenen.
In mĳn vrĳe tĳd lees en schrĳf ik graag, ga ik graag wandelen en werk ik samen met mĳn man aan
onze bordspellenwinkel De Dwalende Dwerg.



‘PODIUM PAKKEN’ MUZIEKSCHOOL
smaakt naar meer door Jacques Giesbertz

De muziekschool aan de Buttingstraat wordt al enkele
jaren niet meer gebruikt als muziekschool. Ook niet voor
andere maatschappelĳke doelen. Veel bewoners van
Hoensbroek vinden dat zonde. Daarom zĳn we al enkele
maanden met een groep van betrokken bewoners,
bedrĳven en verenigingen aan het nadenken over een
betere toekomst voor dit schitterende gebouw. Met als
vervolgstap een gedegen voorstel om de gemeente
Heerlen te verleiden om van leegstaand gebouw weer
een levendig gebouw te maken.

Het leek ons een goed idee om niet alleen plannen te maken maar
ook het podium te pakken. Aan elkaar laten zien wat we allemaal
in huis hebben. Kortom, op zondagmiddag 22 januari 2023 was
het zover, Podium Pakken. Het was een heerlĳk volksfestival.
Ruim vĳftig artiesten, muzikanten, zangers, dichters gaven acte de

presence. Met de muziekzaal, met een sublieme akoestiek, als
middelpunt.

Ben van Melick trapte af met o.a. gedichten van Pė Hawinkels en
Bertus Aafjes. Fĳn dat de andere dichters er een aantrekkelĳke
melange van maakten samen met de rapper van de dag, Ruben
alias de Heerlenaar_, een belofte voor de toekomst. Gelukkig
waren er ook de nodige teksten in het Limburgs mede dankzĳ
Hub Bertrand. Han Rutten gaf een heerlĳke monoloog over wat
hĳ gemist had in zĳn leven.
De Brooker Shanty’s brachten de sfeer er definitief in. Daarna de
liederen van de Ganse Kluur.

Het waren en zĳn schitterende parels. Voor de wat meer
ingetogen klassieke muziek zorgden de dames van de Madeleines,
gevolgd door de aanstekelĳke groove van Autumn Leaves.
Het laatste optreden door de jongerenband Lost Generation leek
bĳna in het water te vallen, maar uiteindelĳk uitmondde in een
waardig, intiem einde. Henk van Lierop, oudleraar, zorgde via
zĳn netwerk voor mooie muzikale intermezzo’s in de gangen.

En dit is slechts een top van de creatieve ĳsberg. Want
Hoensbroek, Heerlen-Noord/ Heerlen herbergt nog veel meer
schoons.

Burgers, bewoners, de trekkers van de vele verenigingen noemen

zich zelden professional. Maar dat zĳn ze wel.
De organisatie verliep als een geoliede machine. Een menselĳk
raderwerk van onmisbaren. Met dank ook aan de vele sponsoren,
de winkeliers aan de Kouvenderstraat en zelfs de boerenbond in
Nuth. Dankzĳ hen konden we de vele bezoekers ook een
aantrekkelĳke attentie aanbieden.

Dank aan de standhouders: de Heemkundevereniging
Hoensbroek, de fotoclub Zuyderlicht, de Harmonie Sint-Caecilia,
Trees Verburg, Zo Creatief, Cultuurhuis Heerlen,
Stichting Kunstkring Parkstad en last but not least:
Scouting St. Christoffel, die dit jaar 75 jaar bestaat.

Het was full house met meer dan 200 bezoekers. Als kers op de
taart werden we verrast door een bezoek van de sjtadsprins
Mike II van Gebrook samen met zĳn gevolg van het CCH.

Veel mensen vinden dat deze oude muziekschool behouden moet
blĳven voor de gemeenschap.
Veel verenigingen in Heerlen Noord en daarbuiten zĳn naarstig
op zoek naar ruimte. Om kantoor te houden, te repeteren of om
spullen op te slaan slaan.

Wethouder Jordy Clemens, die ‘Podium Pakken’ opende, stak ons
een hart onder de riem. De waarde voor de samenleving van
verenigingen werd door hem van harte ondersteund. Hĳ staat
open voor een gesprek.

In ieder geval gaan we door met onze plannen om deze unieke
locatie, een ware muziektempel te behouden voor toekomstige
generaties.
Het ĳzer wordt gesmeed als het heet is.

Heeft u interesse om mee te denken en te doen?
Laat het ons weten via een emailbericht naar
jacques@gildeplus.nl

Ben van Melick

Shantykoor Hoensbroek



Ook rapper HEERLENAAR_ trad op 22 januari live op tĳdens de
‘Podium Pakken’ in de Hoensbroekse muziekschool.

‘Ik ben een nieuwe rapper en heb een optreden gedaan in de
muziekschool.Naar aanleiding van mĳn moeder die me de flyer van
‘Podium Pakken’ had gegeven. Voor de aankondiging van mĳn eerste
officiële track wou ik graag komen optreden.Ik heb een lifeswitch
gemaakt en veel moeilĳkheden overwonnen. Met rappen kon ik vaak
mĳn rottigheid kwĳt en die hobby groeide uit tot serieus artiest zĳn
geworden. Ik hoop dat ik veel leeftĳdsgenoten kan bereiken met mĳn
positieve mindset, en ik ondanks alle tegenslagen zo sterk ben
gebleven. Ik heb me op 18 december laten dopen, christelĳk en
probeer mĳn best te doen om een normaal leven te leiden.Ik werk bĳ
het Target uitzendbureau in de wegenbouw als stratenmaker en hoop
als ik doorbreek hier ook werk van kan maken.
Toevallig kwam ik een oude schoolleraar tegen, hĳ was er ook bĳ de
muziekschool die na mĳn optreden ook een praatje heeft gemaakt.
Ik wil ook kĳken voor workshops te kunnen geven voor scholen en
ben nog met van alles bezig achter de schermen. Tot ik voor de zomer
een paar nummers heb uitgebracht met videoclip en een album kan
uitbrengen.

INSTAGRAM: HEERLENAAR_
SPOTIFY: HEERLENAAR

CLIP ZIEN? Scan de QR-code ->

rapper HEERLENAAR_

Autumn Leaves

Ivo Rosbeek en Marc Didden

Ricardo Frederiks en Fer Vissers



We rĳden er zo vaak als Hoensbroekenaren onwetend
aan voorbĳ op weg naar de N300, Naanhof en verder: de
Jeugrubbenhof.
Achter hoge struiken tussen Randweg en het ‘Verboden
Bos’ ligt al negenendertig jaar een verscholen bron van
biologische, groene en multiculturele tuinactiviteit.
Bĳna veertig jaar dus. Tĳd voor een gesprek met
bestuursleden Rob van Geenen en Hein Visker.

Stellen jullie je eens even voor….
“Ik ben Rob van Geenen. Ik ben hier al tuinder sinds 1984 en
sinds 1991 ben ik bestuurslid en sinds 1993 Penningmeester.”
“En ik Hein Visker. Ik ben en er ook vanaf het begin af aan bĳ,
maar ben er een tĳdje tussenuit geweest vanwege mĳn werk.
Toen ging ik met pensioen en kwam ik weer terug.”

Hein, heb jĳ ook een bestuursfunctie?
“Ja, ik ben lid van het Algemeen Bestuur.”

Ik weet niet beter dan dat hier volkstuintjes zĳn. Hoe
zĳn jullie hier ooit terecht gekomen?
Rob: “Heel lang geleden was hier een aardappelveld. Ik weet
even niet meer van welke boer het was. Maar bĳ de aanleg van de
Randweg werd dat veld een stuk kleiner en was het voor de boer
niet echt interessant meer. Het perceel verwaarloosde in die jaren
behoorlĳk en er groeide van allerlei onkruid. Een groep oud-
mĳnwerkers kwam toen op het idee om hier met volkstuintjes te
beginnen want ze hadden heel veel vrĳe tĳd na de mĳnsluiting.
De grond was inmiddels van de gemeente. Het waren met name
inwoners van de wĳk Mariarade waar ook de kern van het
toenmalige bestuur zat.
In 1983 hadden ze dus dat idee, stapten naar de gemeente en
kregen een vergunning om het stuk grond in bruikleen te nemen
en dat is nog altĳd zo.
Maar er was hier dus niets, behalve wat braamstruiken en veel
onkruid; het was een groot knollenveld.
Met een graafmachine werd alles omgewoeld en konden we
beginnen.
De gemeente egaliseerde het terrein en legde daarna de paden
aan en maakte de indeling van de tuintjes.
In ’84 zĳn we officieel begonnen.

De grond was heel hard en het duurde daarna nog een jaar
voordat we de eerste groenten konden oogsten.”

Je vertelde dat het idee in Mariarade ontstond. Dat
waren dus oud-mĳnwerkers?
Rob: “Ja, klopt. De Jeugrubbenhof is een vereniging en we
begonnen meteen al met zeventig leden. We kwamen voor het
eerst bĳ elkaar in gemeenschapshuis Mariarade voor de
oprichtingsvergadering.
Ook werd er geloot wie welk tuintje zou krĳgen.”

Maakt dat nog wat uit welke tuintje je hebt?
“Jazeker, je zal maar een tuintje helemaal achterin hebben, dan
moet je een eind lopen”, vertelt Rob lachend.

Er werd dus geloot, maar maakt het wat plaats betreft
wat uit waar jouw tuintje ligt?
Rob: “Dat maakt zeker wat uit. Langs de bosrand heb je
bĳvoorbeeld veel meer last van schaduw van de bomen en van
veel eikels in het najaar. Aan de kant van de Randweg heb je
weer meer last van verkeerslawaai en van schaduw. De beste
plekken liggen dus in het middelste deel van het terrein.
Er is heel veel werk verricht. Alles wat je hier ziet hebben we zelf
opgebouwd, zoals de schuilhut bĳvoorbeeld maar ook het
aanleggen van stromend water deden we zelf. En er moest een
omheining worden gezet.”

Je vertelde dat het ledenaantal aanvankelĳk groot was,
ongeveer zeventig man. Is dat aantal sindsdien constant
gebleven?
“Dat varieert toch wel”, zegt Rob. “Er zĳn uiteraard periodes
waarin leden overlĳden. Als er dan geen nieuwe aanwas is,
vergroten sommige leden het aantal tuintjes dat ze beheren.
Maar de laatste vier jaar hebben we weer een wachtlĳst, nu van
negen personen. We willen kĳken of de mensen met meerdere
tuintjes eventueel genegen zĳn om er een af te staan voor leden
op de wachtlĳst.
De tuintjes zĳn allemaal ongeveer 100 vierkante meter groot,
sommigen wat groter. Nieuwe leden denken nogal eens: ik begin
lekker met een tuintje, maar dat blĳkt nogal eens tegen te vallen.
Het is veel werk. Omdat we toch een wachtlĳst hebben van
ongeveer vier jaar, willen we bekĳken of we de oppervlakken hier
en daar kunnen halveren. Nieuwe leden krĳgen dan een ‘halve’
tuin. Dat is ook goed om ervaring op te doen. Mochten ze
naderhand toch een grotere tuin willen, dan kunnen ze alsnog

ZEVENTIG TUINDERS
aan de RANDWEG
zelf groente verbouwen blijft populair bij JEUGRUBBENHOF

interview en foto’s: Hans Ermers

Hein Visker (l) en Rob van GeenenHein Visker (l) en Rob van Geenen



besluiten om een grotere te nemen.”
Hein: “Maar er vallen toch best wat nieuwe leden af; dit jaar al
twee man. Mensen waren in het begin laaiend enthousiast over
hun tuin. Ze wilden allebei een grotere en hebben toch dit jaar
afgezegd.”

Wat zĳn behalve leeftĳd nog meer redenen waarom
mensen er mee stoppen?
Hein: “Sommige mensen verkĳken zich op de hoeveelheid werk.
Je moet toch zeker drie keer per week een uur komen werken
hier.”
Rob vult aan: “In het begin is het natuurlĳk veel werk want je
moet het opbouwen. Maar het grote voordeel van het hebben van
een tuin zie je als je boodschappen gaat doen: het is allemaal
enorm duur geworden. In dit jaargetĳde staat er ook best nog wel
wat, maar in de zomer hebben wĳ heel veel groenten, zelfs soms
te veel en moeten we er mee de boer op omdat we ze anders niet
op krĳgen.
Maar tuinieren gaat niet alleen om de kosten. Destĳds was mĳn
drĳfveer dat mĳn kinderen gezond zouden kunnen eten. Onze
groenten zĳn allemaal onbespoten, waardoor ook de smaak veel
beter is dan die uit de winkel.”
Hein: “Onze boontjes uit de diepvries zĳn in de zomer nog altĳd
lekker dan die uit de winkel. Er zit veel meer smaak aan en ze
worden ook nog eens biologisch verbouwd.”

Mag er bĳ jullie helemaal geen gebruik worden gemaakt
van bestrĳdingsmiddelen?
“Als bestuur zeggen we: liever niet, maar we kunnen ook geen
politieagent gaan spelen. We stimuleren als bestuur om geen
bestrĳdingsmiddelen te gebruiken,” vertelt Rob.
“In ons reglement staat het overigens ook. Maar vergeet niet: de
meeste insecten zĳn voor ons nuttig. Behalve slakken natuurlĳk,
die vreten alles op. In ’84 werkte ik nog en had ik een mentaal
vermoeiende baan. Als ik dan na het eten even hier een uurtje in
mĳn tuintje kwam werken was ik daarna als herboren. En wat
heel erg belangrĳk is: sociale contacten. Als je hier een tuintje
hebt, ben je niet eenzaam.”

Dat is toch enorm belangrĳk, die sociale functie die zo’n
tuintjescomplex heeft? Misschien is dat ook een extra
reden om er mee te beginnen…
Hein: “De ene keer ben je hier aan het werken, en de andere keer
ben je aan het kletsen met mede-tuinders. Geen enkel probleem.
Zeker in de beginperiode met de oud-mĳnwerkers had het een
sociale functie. Maar de meeste mensen komen toch echt voor de
kwaliteit van de groenten. Je gaat ook anders eten. Er worden
recepten uitgewisseld en nieuwe groenten geplant. Van courgette
hadden we vroeger nog nooit gehoord en nu is er bĳvoorbeeld
patisson.Vroeger had je alleen bloemkool, prei, aardappelen en
wortelen. Maar er zĳn hier mensen van verschillende

nationaliteiten die allemaal andere groenten verbouwen. We
leren daardoor enorm veel van elkaars gewassen. Er zĳn hier
verschillende culturen vertegenwoordigd.”

Hoe werkt dat, want er is natuurlĳk heel veel te doen in
de maatschappĳ als het over de multiculturele
samenleving gaat?
Rob: “Dat gaat hier uitstekend bĳ de tuinen. Bĳ een
jaarvergadering of zo is het wat moeilĳker in verband met de
taal. Maar hier bĳ de tuintjes gaat het prima. We hebben het
gezellig en het is ontspannend.”
Hein: “Er is hier ook een imker. Enorm belangrĳk voor de
kruisbestuiving. Hĳ zit hier nu een jaar of vĳftien en het was
meteen te merken. De opbrengst van de boontjes was meteen een
stuk beter.”

Waar komen de leden allemaal vandaan, alleen uit
Hoensbroek?
Rob: ”Er komen mensen uit Schinnen, Vaesrade, Brunssum.
Eenmaal per jaar hebben we ook een dag voor de leerlingen van
de Monseigneur Hanssenschool. De voorzitter houdt dan speciaal
een stukje tuin apart zodat de kinderen dan groenten in kunnen
zaaien en natuurlĳk in de gaten kunnen houden daarna. Ze
vinden hier ook rust én ze vinden het allemaal heel interessant.
En zeker in een tĳd waarin sommige kinderen denken dat
worteltjes aan bomen groeien.”

Merken jullie iets van hoge prĳzen van de groenten in de
winkels?
“We merken eerder dat mensen schone groenten willen eten,
onbespoten. Groenten in de winkel blĳft dan wel veel langer
goed, maar wel door van allerlei kunstmatige middelen. Onze
groenten moet je eigenlĳk meteen consumeren, maar ze zĳn wel
onbespoten.
Weet je dat aardappels soms wel dertien keer worden bespoten op
het veld. Uien precies hetzelfde”, sluit Rob af.

ROB en HEIN’S
TOP 5 TUINDERTIPS

Tip 1: Allereerst: begin klein! Plant wat boontjes
of wat sla in de border van je eigen tuin.

Daar heb je niet veel ruimte en tijd voor nodig.

Tip 2: Zet vooral groente die je zelf eet.
Er zijn mensen die van alles planten en komen er
dan pas achter dat ze ze eigenlijk niet eten.

Tip 3: Heb geduld! Groenten laten ontkiemen
kost tijd en die kun je niet verkorten.

Opkweken is de mooiste periode, maar het vraagt
geduld.

Tip 4: Je kunt overal zaad kopen, desnoods
bij de Lidl voor 69 eurocent per zakje. Prima spul!

Tip 5: Zaai nooit te veel want je kunt het
niet aan. Als je er in een keer honderd plant,
zit je in de zomer met honderd kroppen sla.



Vanaf 20 februari kan elk huishouden in Heerlen een
gratis bezoek van de Energiebespaarcoach aanvragen.
Ook kan dan de inkomensgroep 130% tot 175% van het
sociaal minimum een tegoed van €100 aanvragen voor
kleine, energiebesparende middelen. En voor de
inkomens tot 175% gaat een regeling in waarmee
inwoners – op voorwaarden – een oud witgoedapparaat
kunnen omruilen voor een nieuw, energiezuinig
exemplaar.

VERBOND VOOR ENERGIERECHTVAARDIGHEID
Als kartrekker van het Verbond voor Energierechtvaardigheid,
spant de gemeente Heerlen zich in voor een betaalbare
energierekening, een leefbare woonkamertemperatuur en een
houdbare ecologische voetafdruk. Gemeente Heerlen vindt het
belangrĳk om iedereen te helpen bĳ energiebesparing en
verduurzaming, maar heeft extra aandacht voor kwetsbare
inkomensgroepen.

De crisis raakt ook mensen die net geen recht hebben op de
energietoeslag en dus boven 130% van het sociaal minimum
uitkomen. 130% begint bĳvoorbeeld bĳ een netto maandelĳkse
inkomen van €1.554,36 (alleenstaande vanaf 21 jaar, zie ook de
tabel in dit bericht).

Bredere doelgroep profiteert
Eind december heeft de gemeenteraad daarom ingestemd met
een voorstel om budget beschikbaar te stellen voor aanvullende
maatregelen tegen energiearmoede waarvan een bredere groep
kan profiteren. Naar aanleiding van dit besluit heeft de gemeente
nieuwe regelingen uitgewerkt, ook voor de inkomens tussen
130% en 175% van het sociaal minimum (naar schatting 20.000
huishoudens, naast de 10.000 huishoudens onder 130% sociaal
minimum).

Gratis energiebespaarcoach voor alle Heerlenaren
De energiebespaarcoach kĳkt bĳ inwoners thuis hoe mensen met
kleine aanpassingen energie kunnen besparen. Ook
inventariseert de energiebespaarcoach meteen of inwoners
gebruik kunnen maken van de nieuwe witgoedregeling voor
inkomens tot 175% van het sociaal minimum.

Percentage van de bĳstandsnorm – netto bedragen (inclusief
vakantiegeld)
130% in 2023 175% in 2023

U bent alleenstaande (ouder) van 21 jaar tot pensioenleeftĳd:
€ 1.554,36 € 2.092,41

U bent alleenstaand en gepensioneerd:
€ 1.729,87 € 2.328,67

U bent gehuwd of samenwonend van 21 jaar tot
pensioenleeftĳd:
€ 2.220,50 € 2.989,14

U bent gehuwd of samenwonend en gepensioneerd:
€ 2.349,36 € 3.162,60

Parkstad Energieknip uitgebreid voor grotere
inkomensgroep
Mensen met een inkomen vanaf 130% tot 175% van het sociaal
minimum krĳgen recht op de Energieknip met 100 Euro tegoed.

Zĳ kunnen het tegoed inwisselen bĳ bouwmarkten voor
bĳvoorbeeld slimme douchekoppen of LED-verlichting. Vanaf 20
februari 2023 kunnen mensen terecht op onze site voor het
aanvraagformulier.

Witgoedregeling via de energiebespaarcoach
De witgoedregeling is het begin van structurele verduurzaming
waar het Verbond voor Energierechtvaardigheid zich op lange
termĳn op richt, ten bate van zowel de Heerlenaren als het
klimaat. De regeling is bedoeld voor lagere (midden) inkomens (tot
175% van de bĳstandsnorm 2023). Hiermee kunnen huishoudens
maximaal 1 energieslurpend, ouder witgoed-apparaat omwisselen
voor een nieuw, energiezuinig exemplaar. De aanvraag hiervoor
gaat lopen vanaf 20 februari, via de energiebespaarcoach.

Meer informatie over energiemaatregelen die Gemeente
Heerlen neemt vindt u op:
https://www.heerlen.nl/actueel/nieuwsoverzicht.html

LANGSTRAAT
KRIJGT ‘EEKHOORN’
Op 29 april komt boomcarver Ed van der Linden naar de
Langstraat. Vanaf 10.00 uur zal hĳ daar met zĳn kettingzaag uit de
boomstronk een eekhoorn gaan toveren.
Dit is een project van Stiching Buurtbeheer Maria-Gewanden en
Woningcorporatie Woonpunt.
Komen jullie een kĳkje nemen?



PRESENTATIE NIEUW BOEK
‘RONDOM DE WILHELMINASTRAAT, BUTTING EN DEM’

Binnenkort presenteert de Heemkundevereniging weer een nieuwe uitgave in de
serie Hoensbroekse Monografieën. Deze keer gaat het boek over de
Wilhelminastraat, de Butting en de Dem.
Met de publicatie van het boek over dit gedeelte van Hoensbroek zijn alle buurten
en belangrijke straten van Hoensbroek nu aan bod gekomen.

Het is deze keer een boek geworden van 95 pagina’s, rĳkelĳk voorzien van heel veel foto’s.
En ook deze keer is het geschreven in de makkelĳk leesbare stĳl die kenmerkend is voor alle boeken van de hand van
Hein Giesen die de Heemkundevereniging Hoensbroek tot nu toe heeft gepubliceerd. Zo zĳn er inmiddels boeken
van over Maria-Gewanden, de Hoofdstraat, Nieuwstraat, Kouvenderstraat, Akerstraat Noord, enz. enz..

Ook nu weer geeft dit boek een voor velen herkenbaar beeld van het verleden en de ontwikkeling in de afgelopen
honderd jaar van dit gebied. Ook omdat het mede tot stand gekomen is door de bĳdragen van tientallen bewoners
en
oud-bewoners van dit deel van Hoensbroek in de vorm van foto’s en door de gesprekken over de wĳk van vroeger en
nu die in het boek verwerkt zĳn.

Het is dus een boek dat niet alleen over deze wĳk is geschreven, maar mede tot stand kwam dóór de bewoners.
Daardoor zal het bĳ velen heel veel herinneringen oproepen met herkenbare beelden en verhalen uit het dagelĳks
leven van de gewone mensen van de Butting en de Dem en de verbondenheid met elkaar.

Het boek wordt op woensdag 22 maart a.s. gepresenteerd bĳ Schunck Bibliotheek aan de Hoofdstraat 27 in
Hoensbroek.

De presentatie begint om 19.00 uur en de
inloop is vanaf 18.30 uur.

Omdat er maar plaats is voor maximaal 50
bezoekers is het noodzakelĳk om u aan te
melden via de website van Schunck
bibliotheek.
Dat kan vanaf 1 maart aanstaande.

Als u erbĳ wil zĳn is het gezien de grote
belangstelling bĳ vorige presentaties, zaak om
u snel aan te melden.
Maar .... VOL IS VOL!

Het boek is bij de presentatie
verkrijgbaar voor € 12,95 en
daarna ook bij de
Readshop Hoensbroek en
kantoorboekhandel Peter Wind.



KASTEEL HOENSBROEK
IS OP ZOEK NAAR JOU!

Heb je altijd al willen werken voor het allermooiste kasteel van Nederland?
Grijp nu je kans.
Kasteel Hoensbroek is namelijk op zoek naar diverse enthousiaste vrijwilligers:

• Vrijwillige gidsen
• Vrijwillige voorlezers

Vrijwillige gidsen

In het kort: Klopt jouw hart voor de
geschiedenis van Heerlen? Weet je veel of wil je
veel leren over 2000 jaar geschiedenis van
Heerlen, de Romeinen, de Middeleeuwen of de
Bokkenrĳders en vind je het leuk om anderen
daarover te vertellen?

Dan zĳn we naar jou op zoek!

Vrijwillige voorlezers

In het kort: Heb jĳ een positieve instelling en affiniteit met
de Nederlandse taal? Ga je graag om met mensen en dan
met name kinderen? Lees en vertel je graag verhalen die
passen bĳ deze prachtige historische omgeving?

Dan zĳn wĳ op zoek naar jou!

Heb je interesse? Dan horen we graag van je.

Stuur een bericht met je gegevens naar vrijwilliger@historischgoud.nl.
Wij nemen dan contact met je op.



Kasteelbuurt
organiseert een gezellige
paasactiviteit voor
kinderen

Op eerste Paasdag, 9 april wordt er speciaal
voor kinderen van de kasteelbuurt een paasactiviteit georganiseerd.
Er kan in twee groepen naar paaseieren worden gezocht. Wie het gouden ei vindt, wint een
presentje.
Daarna is er een gezellig paasbuffet.
De start is om 14.00 uur bĳ het Wingerdhuis

SCHOPLA heeft nu ook een eigen AED
Buurtvereniging Schopla heeft sinds kort een eigen AED in haar buurt. Hiermee
kan veel sneller worden gehandeld als iemand in de buurt een hartstilstand krijgt.

‘Gelukkig heeft de buurtvereniging Stichting Schopla een AED kunnen aanschaffen door bĳ
de bewoners uit de wĳk geld in te zamelen. Waarvoor veel dank aan de buurtbewoners.
Want door deze inzamelingsactie heeft Schopla het voor elkaar gekregen om de AED te
kunnen gaan gebruiken bĳ noodgevallen.
De AED hangt op bĳ de Opbraakstraat 41. Waarvoor ook veel dank aan deze bewoners.
Het plaatsen is mede tot stand gekomen door subsidie van de Gemeente Heerlen. Ook is er
een onderhoudscontract afgesloten van 10 jaar voor de AED.
Het was een hele weg om dit geregeld te krĳgen, maar de klus is gelukkig geklaard’, aldus
Schopla.

Schopla is de buurtvereniging die bestaat uit bewoners van Schudgootstraat, Opbraakstraat, Lampisteriestraat,
Neerbraakstraat, Steenkoolstraat en Raambouwsstraat.

Wanneer kan een AED (defibrilator) worden ingezet?
Nederland heeft één landelĳk oproepsysteem voor reanimatie: HartslagNu. Burgerhulpverleners die zĳn aangesloten bĳ het
systeem kunnen nu overal in Nederland worden opgeroepen bĳ een 112-melding van een hartstilstand. Waar ze ook zĳn.
Nederland was het eerste land ter wereld dat op deze schaal burgers alarmeert om het slachtoffer van een hartstilstand te hulp te
schieten.

HartslagNu is een samenvoeging van twee oproepsystemen, HartveiligWonen en HartslagNu, die ieder een deel van ons land
bedienden. Voorheen was inzet van burgerhulpverleners bĳ een hartstilstand niet mogelĳk als de burgerhulpverlener zich bevond
buiten de regio waar hĳ of zĳ was aangemeld.

Alle ambulancemeldkamers aangesloten
Inmiddels zĳn alle ambulancemeldkamers in Nederland aangesloten op het systeem. Zodra bĳ registratie van een 112-melding
het vermoeden van een hartstilstand ontstaat, verstuurt het systeem automatisch een oproep naar burgerhulpverleners in de
nabĳe omgeving van het slachtoffer. Zĳ krĳgen via hun mobiel de opdracht te reanimeren of de dichtstbĳzĳnde AED te halen
die bekend is bĳ het oproepsysteem. De centralist van de meldkamer kan deze oproep alsnog tĳdens het verdere gesprek met de
melder annuleren. Zĳn er voldoende burgerhulpverleners die op de melding reageren, dan krĳgen de opgeroepen
burgerhulpverleners die nog niet hebben gereageerd automatisch een annuleringsbericht.
Bron: ambulancezorg.nl



Schilderclub
De leden van Schilderclub Indigo komen iedere
dinsdagmorgen bĳ elkaar vanaf 9.30 uur in
BMV de Vlieger.
Informatie bĳ Anja Spreuwenberg,
tel.: 045 - 521 53 86

Werkgroep senioren
De leden van de seniorengroep komen bĳ elkaar op
de donderdagmiddagen van 13.30 tot 16.30 uur in
de Vlieger. Er is een wisselend programma. Denk
hierbĳ aan lezingen, muziek, spellenmiddagen,
gezellige middagen.
Informatie kunt u krĳgen bĳ Marianne Isenborghs,
tel.: 045 - 522 98 99

Beweegclub
Als je je spieren goed los wil maken, bewegen op
muziek, werken met elastieken, gewichten of
werken aan je conditie en je spieren soepel houden,
ben je welkom bĳ de beweegclub. Maandagavond
tussen 18.30 en 19.30 in BMV de Vlieger.
Informatie bĳ Hilde Stribos, tel.: 0620 507 515

Koor Sing4Joy
Sing4joy heeft een breed repertoire variërend
van populair tot kerkmuziek.
De repetities zĳn altĳd op woensdagavond van
19.30 tot 21.00 uur in de Vlieger.
Informatie bĳ Fenny Rademakers,
Tel.: 0613 861 417

ACTIVITEITEN van de SBMG

COMPUTERCLUB

In het dagelĳks leven wordt steeds meer digitaal geregeld. Dit vraagt van iedereen (nieuwe) vaardigheden om
met behulp van computers zaken te regelen. Senioren kunnen al een aantal jaren op maandagavond terecht in
buurthuis De Vlieger om hun kennis van de digitale mogelĳkheden te vergroten.

Wat mag u van ons verwachten?
We streven er naar om iedereen op zĳn of haar eigen manier te laten kennismaken met deze digitale mogelĳkheden. We werken
in kleine groepjes. U kunt uw ervaringen met elkaar delen en naar eigen behoefte kennismaken met diverse apparaten. Daarnaast
kunnen wĳ u adviseren wat betreft de eventuele aanschaf van hardware.

Wat is nu eigenlijk hardware?
Hardware is bĳvoorbeeld:

1. Een desktop computer met een beeldscherm, toetsenbord en muis.
2. Een laptop die u overal mee naartoe kunt nemen.
3. Een tablet.
4. Een mobiele telefoon, Android (bĳvoorbeeld Samsung) of iOS (bĳvoorbeeld) Apple.

Hardware is ook: externe apparaten
1. Een printer.
2. Een apparaat voor opslag van gegevens, bĳvoorbeeld een externe harddisk of usbstick.
3. Een muis.
4. Een wifiversterker en router.

De lessen vinden plaats op maandagavond, op de volgende datums:
6 maart, 3 april, 8 mei, 5 juni, 26juni.

De lessen beginnen om 18.30 uur. Er is een korte pauze om 19:15 uur. De les eindigt rond 20:30 uur.
U vindt het leslokaal in buurthuis De Vlieger, Maria-Gewandenstraat 24, 6432 CP Hoensbroek.

Als u een vraag heeft die niet kan wachten tot de volgende les, kunt u mĳ per email bereiken via het emailadres
ben.maes@home.nl. Desgewenst maken wĳ een afspraak om bĳ u thuis uw vraag te behandelen.
Ik help u graag en kĳk ernaar uit u te ontmoeten in buurthuis De Vlieger!


